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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Tiistai 4.2.2025 klo 18.07–20.08 

Paikka  Kaupungintalo, kaupunginhallituksen kokoushuone 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja  
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Matti Lehesniemi 
Håkan Westerholm 
Mari Tammisaari (poistui klo 20.01) 
Vesa Kettunen 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Hilkka Reinivuo, varajäsen 
Seija Koponen, varajäsen 
Sirpa Hopeamaa, sihteeri 
 
Maija Aatelo 
Sirkka Sorvali 

Tulkit Marianne Jääskeläinen ja Päivi Homi (etäyhteyden kautta) 

  

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.07.  
 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
3. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Leena Ongley ja Antti Sinisaari. 
 

4. Esityslistan hyväksyminen 
Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.  

 
5. Hyvinvointikertomus – tilannekuva / hyvinvointikoordinaattori Petra Bärlund-Hämäläinen 

Porvoon kaupungin hyvinvointikoordinaattori Petra Bärlund-
Hämäläinen esitteli neuvostolle hyvinvointikertomusta, joka on 
lähdössä tiedoksi lautakunnille, kaupunginhallitukselle ja 
valtuustolle. Neuvoston jäsenet ovat saaneet tutustua 
kertomukseen etukäteen. Keskusteltiin hyvinvoinnin saattamisesta 
näkyväksi ja todettiin kaiken kunnan toiminnan tähtäävän 
kuntalaisten hyvinvointiin. Esteettömyyden ja saavutettavuuden 
sekä erityistarpeiden huomioiminen ovat paitsi lakisääteisiä 
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vaatimuksia myös hyvinvoinnin edistämistä jokaisen toimialan 
tuottamissa palveluissa. 
 
Petra nosti esiin sen, että hyvinvointialueemme on yksi 
terveimmistä ja porvoolaiset voivat suhteellisen hyvin. Kuntien ja 
hyvinvointialueen tulee toimia samansuuntaisesti hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisessä ja tarvitaankin aktiivista vuoropuhelua ja 
yhteisen tavoitteen muotoilemista. Molempien tahojen tulee tehdä 
omat hyvinvointityön asiakirjat omille valtuustoilleen. 
Hyvinvointitietoa on heikosti erityisryhmien osalta saatavilla, kuten 
myös ikääntyneistä. Petra on kartoittanut muiden kuntien asiakirjoja 
erityisesti vammaisten ja toimintarajoitteisten osalta, ja tähän 
asiaan ei ole vielä löytynyt hyviä ideoita muualta. Petra tulee 
hyödyntämään tässä asiassa myös Terve Kunta -verkostoa.  

 
Hyvinvointikertomus antaa syötettä kaupunkistrategialle sekä 
pohjan seuraavan valtuustokauden Hyvinvointisuunnitelmalle. 
Hyvinvointisuunnitelman laadinnassa järjestetään myös 
vaikuttamistoimielinten työpaja tai kokoontuminen, jotta saadaan 
mahdollisimman laajasti asioita huomioitua.  
 
Neuvoston jäsenet nostivat esiin mm seuraavia näkökulmia: 
- eri-ikäisten vammaisten huomioiminen 

hyvinvointikertomuksessa, johon myös todettiin, että tietyn 
tiedon saatavuus on tietoturvan takia haastavaa 

- erityisryhmiä koskeva tieto ja tarpeet saadaan koottua 
kyseisten ryhmien avulla 

- pelkkä teksti viestinnässä ei riitä, tarvitaan viittomat suomeksi ja 
ruotsiksi 

- Porvoon kaupungilta todettiin vielä puuttuvan selkokieliset 
verkkosivut 

- hyvinvoinnin edistämisen näkyväksi tekeminen 
talousarviotyössä on tärkeää 

 
6. Kyläkyyti – Passeli / joukkoliikenneinsinööri Matias Leinonen 

  
Joukkoliikenneinsinööri Matias Leinonen kertoi taustaa Passelista 

  luopumiseen. Passeli oli ELY-keskuksen kilpailuttama kutsukyyti,  
jonka sopimuskausi päättyi. Palvelu jäi kunnalle yksin 
hoidettavaksi. Kyläkyyti kilpailutettiin kesällä ja kolme pikkubussia 
kulkee nyt alueille, joihin ei ole ELY:n rahoittamaa, kunnan 
ylläpitämää tai markkinaehtoista joukkoliikennettä. 
 
Kyläkyyti tilataan sovelluksessa tai soittamalla tilauskeskukseen. 
Tilauksia voi tehdä useita ennakkoon kahdeksi viikoksi eteenpäin, 
tulevaisuudessa kuukaudeksikin. Kyläkyydin hinta aikuiselle on 5 
euroa, eläkeläisille, nuorille ja liikuntarajoitteisille 4 euroa. 10 
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matkan sarjalippua on myös saatavilla. Kaikki maksutavat ovat 
mahdollisia, myös käteisellä voi maksaa kuljettajalle. Kaupunki 
subventoi viimeisten laskelmien mukaan palvelua 95,3 %, koska 
hinnat on haluttu pitää maltillisina. Toki tasoa pitää saada 
realistisemmaksi. 
 
Neuvoston jäsenet näkisivät yhteistyön hyvinvointialueen kanssa 
olevan molempien osapuolien etu. Todettiin myös, ettei sarjalippua  
valitettavasti saa matkakortille Matkahuollon palvelussa teknisten 
syiden takia. Jäsenet pitivät rajoittavana ja eriarvoistavana asiana 
sitä, että avustajan matka on Kyläkyydissä maksullinen. 
 
Matias kertoi, että joukkoliikenteen brändiuudistus on tulossa ja 
Kyläkyyti kuuluu samaan brändiin. Neuvoston jäsenet ehdottivat 
kulujen subventoimiseksi mainosyhteistyötä jollain tavalla. 
 

7. Seuraavan vammaisneuvoston valinnan järjestäminen  
Asiaa lähtevät edistämään sihteeri yhdessä jäsenien Maija Aatelo 
ja Leila Ongley kanssa. Puheenjohtaja kertoi Espoon mallista, 
jossa kaikista kunnan vammaisjärjestöistä muodostetaan 
neuvottelukunta, joka ehdottaa jäsenet vammaisneuvostoon.  
 

8. Edellisen kokouksen päätökset 
Todettiin, että päätökset on viety toteutukseen. 
 

9. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Todettiin, ettei uutta kerrottavaa ole. 
 

10. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Håkan Westerholm kertoi, että niin ajankohdan kuin paikankin 
suhteen oli ristiriitaista tietoa ja anti jäi täten vähäiseksi. 
 

11. Muut asiat 
Tulevat tapahtumat 

• Tutustuminen Nimbus-taloon: todettiin, että Porvoo-infon 
tiloissa ei voi neuvotteluhuoneiden pienuuden takia kokoustaa, 
mutta neljännen kerroksen neuvotteluhuoneissa se on 
mahdollista. Tiloihin pääsee suoraan hissillä infon taustatilojen 
kautta. Selvitetään tätä mahdollisuutta. 

• Osallistuva budjetointi: Leena Ongley osallistuu palavereihin ja 
vie vammaisneuvoston näkökulmaa aloitteita arvioitaessa. 

• Vaalipaneeli kunnallisvaaliehdokkaille 3/2025: paneelia 
pidetään tärkeänä ja sihteeri evästettiin varaamaan tila 
kirjastosta la 15.3. (varapäivä 22.3.) Kysymykset laaditaan 
yhdessä etukäteen. Kutsut muotoiltava (sihteeri). Håkan tilaa 
omat tulkit tilaisuuteen. 

• Muihin tapahtumiin palataan seuraavassa kokouksessa. 
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Mahdollisia vieraita 

• Valmius- ja turvallisuuspäällikkö Minna Ruolanto 

• Kaupunginhallituksen pj Jorma Wiitakorpi, kaupunginvaltuuston 
pj Mikaela Nylander ja elinkeinolautakunnan pj Jenna 
Perokorpi, kaikki yhdessä 

 
12. Seuraava kokous  

Vammaisneuvoston seuraava kokous pidetään 4.3.2025 klo 18–20.  
Kokoontumispaikka todennäköisesti Nimbus-talossa, 4. krs. 

 
13. Kokouksen päättäminen   

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 20.08. 
 

 
Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Leena Ongley  Antti Sinisaari 

                                                                

 

 


